
  

 
 

TITEL: Referat Kulturskolerådsmøde 
Dato: tirsdag den 27. august 2024  
Tidspunkt: Kl. 18.00-20.30 
Sted: Kulturskolen, Søtoften 2A, 8660 Skanderborg 
Afbud: Tina K 
Referent:  
Deltagere: Linda Andrea (formand og forældrerepræsentant) - Line Riiskjær Høi (forældrerepræsentant) - Tina 
Krøyer (repræsentant for erhvervslivet) - Dan Søgaard (repræsentant for folkeskolerne) – Julie Heebøll (chef for 
Kulturskolen) - Mikkel Xavier (repræsentant for kulturlivet) - XX (elevrepræsentant) - XX (elevrepræsentant) -Thomas 
Krøyer Hindkjær (repræsentant for personalegruppen) - Tina Quottrup (sekretær) 
 
Gæst: Hanne Toksvig 
 
1. Godkendelse af dagsorden  

Godkendt  
 
2. Godkendelse af referat (udgår, da I godkender referatet efter møderne) 
 
3. Ønske om flyt fra KFI til BU (Bilag 1) – Hanne Toksvig medvirker ved dette punkt 

 
Kulturskolerådet har i forbindelse med høringen af den nye børn- og ungepolitik fremført et ønske om at 
Kulturskolens både administrative og politiske tilhørsforhold ændres fra Udvikling, Kultur og Erhverv til Børn og 
Unge og fra Kultur-, Fritids- og Idrætsudvalget til Børne- og Ungdomsudvalget og ønsket en dialog med Børne- 
og Ungdomsudvalget herom. Børne- og Ungdomsudvalget besluttede på mødet den 6.juni 2024: 
 
- At der ikke i Børne- og Ungdomsudvalget arbejdes videre med ønsket fra Kulturskolerådet om at få en 

dialog om Kulturskolens organisatoriske tilhørsforhold, og at administrationen opfordres til en dialog med 
afsender af høringssvaret om, hvad der ligger til grund for ønsket. 

 
Chef for Udvikling, Kultur og Erhverv Hanne Toksvig deltog derfor som repræsentant for administrationen i 
forhold til at afdække, hvad der ligger til grund for ønsket.   
 
Problemstillingen: Kulturskolerådet oplever ikke, at Kulturskolen får tillagt nok vægt og synlighed især hos 
skolerne og også i daginstitutionerne i kommunen. Kulturskolen har behov for at samarbejde med skolerne 
mere end med Hallerne, Bibliotekerne og Museet. 
 
 Ligeledes er Kulturskolerådet, på baggrund af Kulturskolens nye strategi og kommunens Kultur-, Fritids- og 
Idrætspolitik, optaget af hvordan Kulturskolen får skabt den bedste fremtid for eleverne og fortsat kan være 
relevant. Derfor ønsker Kulturskolerådet dialog om den mest hensigtsmæssige organisatoriske tilhørsforhold 
for Kulturskolen.   
 
Der hvor Kulturskolen lykkes med at samarbejde på tværs af kultursektoren (Bibliotekerne, Museum) er fx 
Kulturkataloget og Kulturens dag. Kulturskolen lykkes også med at have undervisning på næsten alle skolerne i 
kommunen og i centerbyerne.  
 
Nedenfor opsummeres hovedpointerne i det som Kulturskolerådet ønsker at opnå ved det ændrede 
organisatoriske tilhørsforhold. 
 
Tættere samarbejde med skolerne for at styrke den musiske og kreative undervisning i folkeskolen 
Kulturskolerådet ønsker, at Kulturskolen får et tættere samarbejde med skolerne. Det er Kulturskolerådets 
forhåbning, at hvis Kulturskolen er i samme ”rum”, som B&U, vil den undervisning (musik, kreative fag) som 
Kulturskolen står for blive løftet og blive mere synlig.  Kulturskolen skal ikke blot komme til skolerne, men 
skolerne skal vælge at prioritere tilbud og kompetencer, som Kulturskolen kommer med– dette kunne fx være i 
arbejdet med Kulturklasser, børn og unge med skoleværing, særlig udsatte, ADHD eller 
autismespektrumforstyrrelser, da musik og kunst kan understøtte, dette arbejde.  
 
 
 



  

Uformelle og tætte relationer, både på ledelses- og medarbejderniveau 
Kulturskolerådet ser gode relationer – viden om hinanden – som yderst vigtig. Det gælder på ledelsesplan, og i 
særdeleshed lærerne på tværs - møder hvor mulighederne kan opstå, og at dialogen går begge veje er vigtigt. 
hvor vi kender hinanden. Dette kan fx ske gennem etablering af musiklærernetværk – billedkunstlærernetværk 
osv. og at skolerne prioriter dette. 
 
Begge hovedpointer ovenfor skal også ses i sammenhæng med, at der er en ny aftale om folkeskolen på 
trapperne, som blandt andet åbner op for ekstra praktisk-musik valgfag. Dette ønsker Kulturrådet bliver drøftet 
i et relevant forum mellem skolerne og Kulturskolen. Kulturklasser er et af de samarbejder, der fungerer rigtig 
godt på 5 af kommunes skoler og hvor skolelærerne ytrer ønsker om mere samarbejde, da dette er med til at 
opgradere musikundervisningen. Det viser sig, at elever med fx skoleværing kommer i skole de dage, der er 
Kulturklasser. Skolelærerne og Kulturskolelærerne vil have stor gavn, af at videndeling fx via fælles workshops – 
at de alle inviteres til en netværksdag.  
 
Politisk beslutning om at prioritere den musiske og kreative undervisning 
Kulturskolerådet ser gerne, at man fra politisk side ønsker at løfte kulturen i kommunen herunder har 
Kulturskolerådet særlig fokus på den musiske og kreative undervisning, ogat B&U målretter nogle midler til fx 
Kulturklasser, og prioriterer, at der skal være Kulturklasser på alle skoler.  
 
 
Politisk beslutning om at arbejde systematisk med kultur som sundhedsfremme 
Udover overstående ønsker Kulturskolerådet, at der systematisk bliver sat kræfter ind i arbejdet med Kultur 
som sundhedsfremme, jf. arbejdet med særlige målgrupper 
 

4. 50 år jubilæum  

• Jubilæums arbejdsgruppe: Styregruppe 3-5 personer søges til bla. fondsansøgninger. Line og Thomas vil 
gerne være en del af den – ikke som tovholder - samt Julie som Kulturskolechef: 
Mandag den 30. september om formiddagen afholdes et møde med Julie, Line Høi, Dan Søgaard og Sten 
Hattesen. Julie indkalder. Kulturskolen ligger allerede inde med masser af ønsker ift. indhold.  

 
5. Elevråd 

• Vi er i den spæde start med Thomas som igangsætter. Vi spørger to elever fra hver af vores ”grene”. 
Gerne 10-15 elever i alt. Fint hvis det ender med 8-10 elever.  

• OBS: Der starter et elevråd på tværs af skolerne i Skanderborg Kommune – måske Kulturskolen kan være 
en del af dette.  

 
6. Valg af repræsentanter evt. 20. sep.  

• Den 20. september er alligevel ikke god og der er ikke andre arrangementer i tidsrummet jf. Kulturskolens 
forretningsorden. Derfor skriver vi ud til alle forældrene i Kulturskolen om valget. (Linda genopstiller som 
forældrerepræsentant)  

 
7. Økonomi (bilag bliver udleveret på mødet) 

• Lokalløn 
(udsættes til næste møde) 

• Elevrekruttering status.  
Vi har flere tilmeldinger til solo nu ift. samme tidspunkt sidste år. Der er nogle hold, som mangler en del 
elever.  

 
8. DMK-konference 19. og 20. november 2024  

• Link til programmet 
Linda, Thomas og Line vil gerne med. Dan vil evt. gerne med.  

 
9. Orientering:  

• Startinternatet 
Kulturskolen havde et rigtig godt internat med godt indhold og energi.  

• Sygefravær 
Kulturskolens sygefravær lå omkring 1% i april og maj.   

• Nyansatte 
Vi har ansat 11 nye lærere. Nogle af dem er ansat i et testforløb/introforløb.  

file://///svnetapp02/afdelinger$/Udvikling%20Kultur%20og%20Erhverv/Kulturskolen/MØDER/KULTURSKOLERÅDET/2025/Kulturskolerådsmøde_20240827/1.%09https:/dmkskoler.dk/wp-content/uploads/2024/05/program_landskonference-2024.pdf


  

• Kultur som sundhedsfremme (udsættes til næste møde) 
 
10. Evt.  

• Formand/forperson? 
Forperson 

 
Nye datoer for kommende sæson: 

onsdag 9. oktober 
tirsdag den 10. december 
onsdag den 22. januar 
tirsdag den 4. marts 
tirsdag den 27. maj 

 
 
 


